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SVAR PÅ SPØRGSMÅL VEDR PSYKOLOGBE-
SPARELSER I JULIANE MARIE CENTRET 
Til: Regionsrådet i Region Hovedstaden  

 

 

Regionsrådspolitikerne i Region Hovedstaden har stillet en række spørgsmål 

til Rigshospitalet ang. besparelserne på psykologtilbuddet til børn og unge på 

Rigshospitalet. 

Nedenfor er svarene på de spørgsmål, der er stillet 

Her følger svar fra centerledelsen i Juliane Marie Centret på nedenstående 

spørgsmål og kommentarer 

 

1. Linien i kommunikationen 
 

- Der er fra centerledelsens side svaret på de spørgsmål der er stillet fra 

pressen. Det er også påpeget at det krisepsykologiske tilbud styrkes. 

Samlet er det dog en reduktion og det lægges der ikke skjul på. Vi har 

ikke kunnet bestemme hvad der klippes ind eller anvendes i de 

skrevne medier.  

   

- I det bilag, der er sendt forud for budgetdrøftelserne fremgår, at bespa-

relsen på psykologområdet er svær men nødvendigt prioritering, når 

der er tale om så store besparelser i Juliane Marie Centret (30 mio. kr). 

 

- Vi oplever at linjen i kommunikationen er i tråd med de forklaringer og 

årsager, der er fremsendt til Regionen og Regionsrådet. Vi skal be-

klage hvis dette ikke er oplevelsen.   
 

- I kommunikationen anerkendes de psykologer, der i dag er ansat. Det 
er svært at gøre andet. Besparelsen handler om svære prioriteringer 
ikke om at fyre medarbejdere, der ikke har løst deres opgave.  
 

- Vi har været nødt til at træffe en beslutning om at reducere tilbuddet, 
da valget stod mellem læger og sygeplejersker i vagt, og psykologer til 
opfølgende samtaler med familier. Her har vi kommunikeret, at vi har 
valgt at prioritere, at der er hænder til at diagnosticere, undersøge, 
pleje og behandle de alvorligt syge børn og unge, og sikre, dvs. det, 
der kaldes kerneopgaven på et hospital, at der er læger og sygeplejer-
sker i vagt døgnet rundt til at tage sig af børnene og gribe dem, hvis 
der er behov herfor. Det har aldrig været muligt at få psykologhjælp 
udenfor dagtid.  
 



 

Svar på spørgsmål fra Regionsrådspolitikere i Region H. Side 2  

- Vi har i alle sammenhænge nævnt, at: 

 
o Der er tale om en reduktion af tilbuddet om klinisk psykologbe-

handling, ikke en hel nedlukning. 
 

o Der vil fortsat være mulighed for at få akut hjælp fra Rigshospi-
talets krisepsykologiske Enhed, der fra 2024 vil blive opnorme-
ret med kompetencer på børne-unge-fødeområdet. Denne op-
normering udgør et årsværk ud af de 7 årsværk, der nedlæg-
ges.  

 

Vi har alle steder, hvor muligt, oplyst, at: 
 

- familier i krise på Rigshospitalets afsnit for børn- og unge vil fortsat 
kunne få hjælp døgnet rundt af det sundhedsfaglige personale, der er 
vant til at håndtere familier i krise, 

- Mange patientforeninger tilbyder psykologsamtaler, som familierne kan 
benytte sig af 

- Alle familier kan få tilskud til psykologbehandling via egen læge.  
 
Vi kan se, at visse journalister og medier har valgt ikke at tage denne oplys-
ning med.  
 
 

2. Overflyttes et årsværk fra den nuværende psykologordning på 
Børne- og Ungeafdelingen til et andet team?  

- Det er korrekt, at der overflyttes et årsværk fra den nuværende psyko-
logordning i Afdeling for Børne og Unge til Krisepsykologisk Enhed. 
Hvordan det skal udmøntes og fungere i praksis, vil blive konkretiseret 
inden besparelsen træder i kraft. 

3. Hvilken adgang vil familier i krise på Børne- og Ungeafdelingen 
have til specialiseret psykologhjælp, når tilbuddet udfases? 

Familier i kriser på Afdelingerne i Juliane Marie Centret vil fortsat have 

følgende tilbud om psykologhjælp fra Krisepsykologisk Enhed 

- Særligt sårbare gravide kan få psykologsamtaler som en del af deres 

forløb i Center for Sårbare Gravide 

- Familier med børn og unge, der er kronisk uhelbredeligt syge (i pallia-

tivt forløb) vil fortsat kunne få psykologsamtaler som et led i forløbet  

 

- Akut krisehjælp  

 

4. Berører besparelsen også psykologtilbuddet på neonatalafdelin-
gen?  

 



 

Svar på spørgsmål fra Regionsrådspolitikere i Region H. Side 3  

- Ja, det berører også tilbuddet på Afdeling for Intensiv behandling af ny-
fødte og mindre børn, da familier på denne afdeling har samme tilbud 
som ovenfor beskrevet.  
 

  
5. Har man forståelse for den store bevågenhed og markante opbak-

ning til bevarelse af tilbuddet, som forældre og andre har vist, 
herunder via en underskriftsindsamling. Giver dette anledning til 
genovervejelse?  
 

- Vi har forståelse for den store bevågenhed og opbakning til tilbuddet, 
der er blandt de forældre, der har haft brug for psykologhjælp. Det er 
bl.a. derfor der har været grundig dialog med Regionsgården forud for 
beslutningen.  
 
Vi skal spare 30 mio. kr. i Juliane Marie Centret, og vi holder fast i be-
slutningen på den baggrund. Det har også været meldingen til alle me-
dier. Prioriteringen er nødvendig for at sikre personale til pleje og be-
handling – døgnet rundt, alle ugens dage.  
 
 
 

Mvh  

Centerledelsen i Juliane Marie Centret 

Mette Friis og Merete Lange 

 


